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Spørgsmål nr. 884 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes redegøre for udviklingen i forhold til be-
lægningen på de sikrede afdelinger for børn og unge i Dan-
mark. Desuden bedes ministeren redegøre for, om ministeren 
har gjort sig overvejelser i forhold til hvilke årsager, der lig-
ger bag denne udvikling. Slutteligt bedes ministeren oplyse, 
om udviklingen får ministeren til at overveje nye lovændrin-
ger, for eksempel vedrørende den kriminelle lavalder i Dan-
mark.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra 

Socialministeriet, der har oplyst følgende:

”Socialministeriet har til brug for besvarelse af spørgsmålet ind-
hentet oplysninger fra Danske Regioner.

Socialministeriet kan på denne baggrund oplyse, at belægningspro-
centen ifølge Danske Regioner i 2006, 2007, 2008 og 2009 har væ-
ret omkring 100 pct., mens den i 2010 faldt til 89 pct.

De sikrede afdelinger for børn og unge er blevet udbygget fra 121 
pladser i 2009 til 145 pladser i 2010. Udbygningen af de sikrede 
pladser sammenholdt med, at efterspørgslen ikke har været så stor 
som forventet, har medført, at der i sidste halvdel af 2010 har været 
ledige pladser på sikrede afdelinger.

Samtidig er antallet af afvisninger til sikrede afdelinger faldet. Så-
ledes blev 399 unge afvist på sikrede afdelinger på grund af plads-
mangel i 2009, mens dette tal, i sidste halvdel af 2010, er reduceret 
til 2. Det indebærer bl.a., at stort set ingen varetægtsfængslede un-
ge længere placeres i fængsler.

Der er aftalt møde mellem socialministeren og formanden for Da-
ske Regioner om udviklingen i de sikrede pladser.”

Det anførte giver efter regeringens opfattelse ikke anledning til at overve-

je lovændringer f.eks. vedrørende den kriminelle lavalder.


